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„УНСС е елитен български уни-
верситет, съизмерим в 

своето учебно-научно направление с воде-
щите университети в ЕС, както и с тези в 
най-развитите държави в света. Може и да 
звучи нескромно, но реалностите са такива. 
Първата цел, която си поставих при избора 
ми за ректор  - УНСС да стане елитен уни-
верситет, вече е факт.“ 

Роден през 1949 година в София, проф. Борисов за-
вършва Техникума по автоматика, София (1969); ВИИ 
„Карл Маркс“, специалност „Политическа икономия“ 
(1976). Продължава образованието си в Централния ин-
ститут за повишаване квалификацията на ръководни 
кадри в патентно-лицензионната дейност, Москва, 
Русия (от 2010 г., в Руската държавна академия по 
интелектуална собственост), специалност „Индус-
триална собственост“ (1978 – 1979). Специализира във 
Висшата патентна школа, Прага, Чехословакия, (1983); 
Инженерно-икономическия институт „Толиати“, 
Ленинград, Русия, тема „Управление на НИРД“ (1984); 
СОИС – Женева. Придобива научната степен „доктор“ 
(1988), става „доцент“ през 1990 г., през 2004 г. защитава 
академичната титла „професор“.

Има издадени над 200 публикации. Води лекцион-
ни курсове по управление и бизнес с интелектуална 
собственост и оценка на дълготрайни нематериални 
активи. От 2003 г. е представител по индустриална 
собственост пред Патентното ведомство на Републи-
ка България и пред Европейското патентно ведомство. 

„И бизнесът, и университетът имат сво-
бодни валенции за общуване помежду си. Но 
продължавам да твърдя, че у нас норматив-
но се пречи за развитието на това общува-
не. Независимо от нормативните безплоди-
ци, вярвам в перспективата за съвместна 
работа между университетите и бизнеса.“ 

Проф. Борисов беше изтъкнат икономист, политик и 
общественик. Народен представител в 39 и 43 Народно 
събрание и съветник на Президента на Република Бълга-
рия Георги Първанов по проблемите на образованието, 
науката и икономическото развитие (2007 - 2012 г.), 
носител на Почетния знак на Президента на Република 
България. Направил много за университета, той ще 

Проф. д-р Борислав Борисов, почетен ректор на УНСС

продължи да живее чрез паметта на всичките му колеги, 
които го обичаха и уважаваха. 

Кариерният път на проф. Борисов е огромна вселена от 
професионални постижения. Той е един от създателите на 
университетската ни идентичност и значим символ на 
нашия университет. Ректор на УНСС в периода 2003 – 2011 

година. През 2012 г. заслужено получава званието „Почетен 
ректор“, а през 2013 г. - „Почетен професор на УНСС”.

В кариерната му история са записани и длъжностите 
председател на Съвета на старейшините в УНСС (от 
2012 г.), председател на Съвета на настоятелите на 
УНСС (2012 – 2020) и председател на Съвета по инте-
лектуална собственост на УНСС (от 2017 г.).

„Трите главни предимства на УНСС пред 
другите университети се изразяват на пър-
во място, значително по-големия шанс  за 
успешна бъдеща реализация, на второ място 
– професионализма на академичния състав, и 
на трето – от парка в двора и администра-
тивното обслужване до организацията на 
учебния процес, неговото качество и инфор-
мационно осигуряване на студентите.“

Провел е всеобхватни, дълбоки и изключително тежки 
реформи и е поставил   постави  (има повторение) нови 
стандарти на управление, учебен процес и кандидат-
студентска система. Издигнал е престижа на УНСС и го 
е наредил сред лидерите в европейското и световното 
образователно пространство, с най-високи рейтингови 
оценки за България. 

Инициирал изграждането на  множество зали и простран-
ства в нашия дом, сред които  първият Тестови център, 
аула „Максима“, Голяма и Малка конферентни зали, Център 
за прием на документи и зала „Тържествена“. Запазил тра-
дициите и отдал уважение и чест на първооснователите на 
университета, като остави след себе си паметници, които 
да ни напомнят за нашето славно минало.

Незабравими ще останат в сърцата ни неговата науч-
на ерудиция, мъдрост, човешка и академична почтеност 
и безрезервната му отдаденост към студентите. Уро-
ците, които остави са да виждаме отвъд хоризонта на 
възможното и да вярваме в силата на знанието. Той ще 
продължи да живее в сърцата на хилядите студенти, в 
които е оставил частица от себе си. 

„Ако се предвиди един правилник, на всичко 
се слагат параметри, за да няма волности! 
Това е!“ 

Живата памет на УНСС ще съхрани спомена за него-
вата велика и колоритна личност.

АННА-МАРИЯ БАЛАБАНОВА 

На 26.02.2022 година ни напусна 
емблематична личност на 

академичната общност на УНСС – 
проф. д-р Борислав Борисов, почетен 
ректор, вдъхновяващ преподавател 

и забележителен учен.

Доц. д-р Цветан Кулевски бе 
един от необикновените препо-
даватели на УНСС, който остави 
трайна следа в съзнанието на 
всеки, общувал с него. Той об-
ръщаше специално внимание на 
студентите си – знаеше всеки 
техен проблем, всяко терзание 
и всяко изпитание, пред което 
се изправят в личния си и в про-
фесионалния живот. Приемаше 
проблемите за свои и отделяше 
часове, за да им помогне да наме-
рят най-доброто решение. Из-
слушваше ги и изживяваше всеки 
момент с тях – всяка радост и 
всеки тъжен момент. Доц. Ку-
левски беше подкрепа, приятел и 
вдъхновител. „Проблем, споделен 
с доц. Кулевски, е половин про-

блем“, това беше 
максимата на не-
говите студенти, 
които с нетърпе-
ние очакваха всяка 
следваща лекция.

Роден в Плевен 
през 1958 г., където 
завършва и ТСА 
„Никола Филчев“. 
Учил е във ВСУ 
„Любен Каравелов“ 
в София, специал-
ност „Инженер по 
ПГС“. През 1991 г. 
завършва специ-
алност „Журна-
листика и масова комуникация“ 
в СУ „Св. Климент Охридски“, а 
след това продължава и специа-

лизира „Реторика 
и ораторско изку-
ство“ и „Връзки с 
обществеността 
и реклама“. При-
добива научната 
степен „доктор“  
през 1999 г., а през 
2001 г. става до-
цент. Владее руски 
и френски език. 
Има издадени 43 
публикации. От 
2015 г. доц. Кулев-
ски заема предсе-
дателския пост на 
Общото събрание 

на факултет „Икономика на ин-
фраструктурата“. Той е един от 
доайените на катедра „Медии и 

обществени комуникации“. 
Лекциите му излитаха като 

миг, защото умееше да прикове 
вниманието върху себе си. Завла-
дяваше студентите с увлека-
телните си истории, а едно от 
основните му правила беше всеки 
студент да участва в дискуси-
ите, защото „всяко мнение има 
значение“. За него най-важно не 
беше усвояването на материала 
– той искаше да бъдем човечни, 
да бъдем добри… да бъдем хора. 
Хора, с които всеки може да се 
гордее. Хора, които знаят какво 
искат, които преследват меч-
тите си и които могат да бъдат 
пример за обществото. 

ЙОРДАНИ ДАМЯНОВА  
И ИВАН ДИМОВ

Преподавателят,  
който търсеше доброто у хората

Той разпери 
криле и 
отлетя… 
Отлетя към 
вечността, но 
остави частица 
от него във всеки 
един от нас

В ПАМЕТ НА …

Доц. Кулевски: 
7.06.1958 - 
23.02.2022




